

# Litacold<sup>®</sup> Baby Vapour Rub

For Clear and Easy Breathing  
Specially Formulated For Babies

#### Composition:

Eucalyptus Globulus leaf extract 1.5 %  
Menthol extract 6.5 %  
Thymus Vulgaris extract (Thymol extract) 1.5%  
Base....q.s.

#### Pharmaceutical form:

Inhalation vapour ointment

#### Indications:

To give relief from congestion of the upper respiratory tract.

#### Posology and method of administration:

Topical  
Litacold Baby Vapour Rub may be used without professional supervision from the age of three months. Below this age it is recommended to consult Physician.

Rub a small amount on the upper chest and throat. Alternatively Litacold Baby Vapour Rub may be placed in a tissue or handkerchief in the clothing. To eliminate the possibility of very young children transferring the product to their eyes, on their fingers, the handkerchief may be tied to their cot just out of reach. Body heat causes the aromatic Extracts to vaporise from the product so that they may be breathed in and help give relief of the upper respiratory tract (blocked nose).

#### Contraindications:

For External use only, Do not use for infants under 3 months. Keep out of reach of children.

#### Special warnings and precautions for use:

It is dangerous to apply an ointment containing menthol to the nostrils of infants. If symptoms persist consult your GP.

#### Interaction with other medicinal products and other forms of interaction:

No significant interactions have been reported.

#### Pregnancy and lactation:

None stated.

#### Effects on ability to drive and use machines:

Not applicable, none reported.

#### Undesirable effects:

Could give rise to hypersensitivity reactions including contact dermatitis. If symptoms persist consult you GP.

#### Overdose:

Overdosage may result in skin irritation.

#### Misuse/Accidental ingestion:

Swallowing of the ointment might cause gastrointestinal symptoms like vomiting and diarrhoea. Treatment is symptomatic.

Following oral ingestion, symptoms of overdosage may include colic, dizziness, delirium, muscle twitching, epileptiform convulsions and depression of the central nervous system. Breathing may be difficult. There may also be haematuria and albuminuria.

Patients with severe gastrointestinal or neurological symptoms of poisoning should be observed and treated symptomatically. Do not induce vomiting.

Convulsions may be controlled by the intravenous administration of diazepam 5-10 mg.

#### Pharmacodynamic properties:

Menthol, Eucalyptus Extract and Thymol Extract have all been used for inhalation and in vapour rubs where they have given relief from congestion of the upper respiratory tract.

#### Storage:

Store below 25°C,  
Keep out of reach of children.

GENERIC HEALTHCARE PVT. LTD.  
29A, Shivaji Nagar, Pune-411005.  
INDIA  
export@ghpl.co  
© Trade mark

16/0321

# Litacold<sup>®</sup> Bébé Vapour Rub

Pour une respiration dégagée et facile  
Spécialement formulé pour les bébés

#### Composition :

Extrait de feuille d'eucalyptus Globulus 1.5 %  
Extrait de menthol 6,5%  
Extrait de Thymus Vulgaris (extrait de thymol) 1,5%  
Base...q.s.

#### Formulaire pharmaceutique :

Pommade pour vapeurs d'inhalation

#### Indications :

Pour soulager la congestion des voies respiratoires supérieures.

#### Posologie et mode d'administration :

topique  
Litacold Bebe Vapor Rub peut être utilisé sans surveillance professionnelle à partir de l'âge de trois mois. En dessous de cet âge, il est recommandé de consulter un médecin.

Frotter légèrement une petite quantité sur la partie supérieure de la poitrine et de la gorge. Vous pouvez également placer le chiffon ou le mouchoir dans les vêtements. Pour éliminer la possibilité que de très jeunes enfants transfèrent le produit à leurs yeux, sur leurs doigts, le mouchoir peut être attaché à leur berceau juste hors de portée.

La chaleur corporelle provoque la vaporisation des extraits aromatiques du produit afin qu'ils puissent être respirés et aident à soulager les voies respiratoires supérieures (nez bouché).

#### Contre-indications :

Pour usage externe uniquement, ne pas utiliser pour les nourrissons de moins de 3 mois. Tenir hors de portée des enfants.

#### Mises en garde spéciales et précautions d'emploi :

Il est dangereux d'appliquer une pommade contenant du menthol sur les narines des nourrissons. Si les symptômes persistent, consulter votre médecin.

#### Interaction avec d'autres médicaments et autres formes d'interaction

Aucune interaction significative n'a été signalée.

#### Grossesse et allaitement :

Aucun déclaré.

#### Effets sur l'aptitude à conduire des véhicules et à utiliser des machines :

Sans objet, aucun signalé.

#### Effets indésirables :

Peut provoquer des réactions d'hypersensibilité, y compris une dermatite de contact. Si les symptômes persistent, consulter votre médecin généraliste.

#### Surdosage :

Un surdosage peut entraîner une irritation cutanée.

#### Mauvaise utilisation / ingestion accidentelle :

L'ingestion de la pommade peut provoquer des symptômes gastro-intestinaux tels que des vomissements et de la diarrhée. Le traitement est symptomatique.

Après ingestion orale, les symptômes de surdosage peuvent inclure des coliques, des étourdissements, du délire, des contractions musculaires, des convulsions épileptiformes et une dépression du système nerveux central. La respiration peut être difficile. Il peut également y avoir une hématurie et une albuminurie.

Les patients présentant des symptômes gastro-intestinaux ou neurologiques sévères d'intoxication doivent être observés et traités de manière symptomatique. Ne pas faire vomir.

Les convulsions peuvent être contrôlées par l'administration intraveineuse de diazépam 5-10 mg.

#### Propriétés pharmacodynamiques :

Le menthol, l'extrait d'eucalyptus et l'extrait de thymol ont tous été utilisés pour l'inhalation et dans les frottements à la vapeur où ils ont soulagé la congestion des voies respiratoires supérieures.

#### Conservation :

Conservé à moins de 25 °C,  
Tenir hors de portée des enfants.

GENERIC HEALTHCARE PVT. LTD.  
29A, Shivaji Nagar, Pune-411005.  
INDIA  
export@ghpl.co  
© Marque déposée

16/0321